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آگهی مزایده
دانشگاهآزاداسلامیواحدرودهن درنظر دارد یک دستگاه کمباین 

1055 مدل 1390خود را از طریق مزایده عمومی به فروش برساند. لذا 

از افرادی که مایل به شرکت در مزایده می باشند، دعوت می گردد ظرف 

مدت 10 روز کاری پس از نشر آگهی با در دست داشتن اصل فیش بانکی 

به مبلغ 1/000/000 ریال واریز به شماره حساب 0105820582001 

و شماره شـــبایIR 380170000000105820582001 به نام 

دانشـــگاه آزاد اســـامی واحد رودهن نزد بانک ملی شـــعبه دانشگاه 

رودهن جهت دریافت اسناد مزایده و ارائه پیشنهاد به نشانی رودهن– 

سه راهی مهرآباد– مجتمع دانشگاهی دانشگاه آزاد اسامی واحد رودهن 

ســـاختمان اداری قسمت مدیریت امور حقوقی مراجعه نمایند. ضمنا 

مبلغ تضمین شرکت در مزایده 480/000/000 ریال )چهل وهشت 

میلیون تومان( می باشد .

 شرکت در مزایده به منزله قبول اختیارات و تکالیف دستگاه مزایده گذار 

می باشد.

دانشگاه در قبول یا رد هریک از پیشنهادات یا تمامی آنها مختار می باشد.

 هزینه نشر آگهی و هزینه کارشناسی برعهده برنده مزایده خواهد بود.

کلیه پیشنهادهای مبهم و مشروط و فاقد ضمانتنامه مردود خواهد بود.

برای کســـب اطاع بیشتر با شماره 76507635-021 تماس حاصل 

نموده و یا به سایت www.riau.ac.ir مراجعه نمایید.

دانشگاهآزاداسلامیواحدرودهن

آگهی مزایده و مناقصه
دانشـــگاهآزاداسلامیواحدخمینیشهر درنظر دارد مکان های زیر را به 

اشخاص واجد شرایط طبق اسناد مربوطه واگذار نماید.
مکانهایمزایده:

1. رستوران آزاد زیتون
2. غرفه انتشارات

3. بوفه دانشجویی)سیب(
4. پارکینگ دانشجویی
موضوعمناقصه:

 ایاب و ذهاب دانشجویی
اهمشرایط:

1. داشتن جواز کسب مرتبط با فعالیت های مذکور
2. داشتن سابقه کار

3. محلاجرا:مجتمع دانشگاه آزاد اسامی واحد خمینی شهر 
4. مهلتدریافتاسناد: از تاریخ درج آگهی به مدت 10 روز کاری

5. محلدریافتاسناد: خمینی شهر، منظریه، انتهای بلوار دانشجو، دانشگاه 
آزاد اسامی واحد خمینی شهر، ساختمان کتابخانه مرکزی، امور قراردادها، 

تلفن تماس: 33660014-031 داخلی2237
بدینوســـیله از واجدین شرایط دعوت می شود جهت دریافت اسناد به آدرس 

مذکور مراجعه نمایند.
)ضمنا هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده و مناقصه می باشد(

دانشگاه در رد یا قبول هریک یا تمامی پیشنهادها مختار می باشد.
امورقراردادهایدانشگاهآزاداسلامیواحدخمینیشهر

نخواســـتیم، به این دلیل که من معتقدم اگـــر در جایی بودجه فیلم بلند در 

کنـــار فیلـــم کوتاه قرار گیرد، قطعا فیلم کوتاه له می شـــود و من این تجربه را 

در معدود تجربه های مدیریتی که داشـــتم، دیدم که نمی خواهم اسم ببرم. 

بنابراین اصا من از آقای خزاعی درخواســـت هم نکردم که پول یا بودجه اش 

را هم به ما بدهید، چون مثا من ممکن است یک فیلم بلند و 10 فیلم کوتاه 

را به تولید ببرم، بعد در فیلم بلند من با تعدادی عوامل حرفه ای شامل بازیگر 

و فیلمبردار و... طرف هســـتم و اگر موعد قسط بیاید، قطعا من به او می دهم 

چون تولیدش خیلی پرهزینه است و به فیلم کوتاه می گویم صبر کن یا همیشه 

باید منتظر باشـــند که این فیلم بلند تمام شود؛ خداراشکر این پروسه کمی 

هم به نتیجه رسیده و داریم خوب جلو می رویم. ما دوست داریم معرف برخی 

بچه های شهرستانی و بچه های قوی انجمنی باشیم.

اینبهمعنیآننیستکهکیفیتراکناربگذاریم؛درستاست؟

نه اصا؛ البته تعداد بچه هایی که آماده فیلمسازی هستند هم زیاد نیست.

برایجشنوارهفیلمفجرمافیلمسازهایاینمدلیداریم؟

فکر می کنم داریم، ولی ما قطعا ما امسال پنج نفر را پر نخواهیم کرد، ولی از 

این پنج نفر آنهایی که قطعی شـــده اند، سینمای جوانی هستند. الان سال 

اول این ایده اســـت و ما مساله فیلمنامه را داریم و باید این کار چکش بخورد 

تا درســـت شود. بسترها کامل شده اند و آن کسی که در جشنواره فیلم کوتاه 

تهـــران نمی آید، باید بداند که در همین بـــازه 6 ماهه 554 پاتوق، 58 هفته 

فیلم و عکس برگزار شده که اگر یک درصد در جشنواره فیلمش دیده نشود، 

لااقل از دیده شـــدن فیلم و عکسش محروم نشود چون اتفاقا فیلم ها آن قدر 

که در پاتوق مورد نقد و بررســـی قرار می گیرند، در انجمن چنین نیســـت. در 

صفحات مجازی و شـــبکه های اجتماعـــی می بینید که پاتوق های ما آناین 

درحال برگزاری هستند. 

پاتوققبلاهمبود؛البتهبهایناسمنبودومدتیتعطیلبود.

بله، سه، چهار ســـال تعطیل بود. راستش یک کمی هم ستادی نبود. الان 

ستاد فیلم ها را انتخاب می کند و می فرستد. همیشه دفاتر انجمن خودشان 

تعدادی فیلم  را انتخاب می کردند و برای پاتوق می فرستادند اما الان کمی 

نظم و نســـخ گرفته اســـت و به شکل ورود ســـتاد مرکزی به این ماجرا دارد 

پیگیری می شود.  

بهطورطبیعیآدمهابـــاهماختلافنظردارند،امااگردریکنقطهای

احساستبعیضکنند،دیگرنمیتوانمدیریتشانکرد.یکیازاهداف

سازمانسینمایجوانازهمانابتدایشکلگیریعدالتآموزشیبود.

وقتیکسیخودرادرفرآیندآموزشسینمایجوانقرارمیدهددرواقع

مشمولاینعدالتآموزشیمیشود.اینمدلرویکردکهگفتید،ممکن

استمحلاینباشدکهاینعدالترازیرسوالببرد.

ما در بحث آموزش، فیلتر نداریم و در تولیدمان هم نداریم. امسال مثا درام 

اجتماعـــی وجود دارد. اگر ما اینها را گفتیم، درباره اولویت و ضریب صحبت 

کردیم. ما درباره ایجاد جرات در فیلمسازمان صحبت کردیم که اگر فیلم ژانر 

وحشت ساختی، من پای تو می ایستم.

 

الانشماداریدمبتنیبرشعارعدالترسانهایوآموزشیکهیکسری

ازژانرهاکنارگذاشتهشدند،صحبتمیکنید؟

احسنت، بله و من فکر می کنم اگر این اتفاق بیفتد، در بلندمدت فضای فیلم 

بلندمان باز می شـــود. در ممیزی هم گشایشـــی اتفاق می افتد، البته نه در 

موضوعات ممنوعه. متاسفانه الان یکی از موضوعاتی که بچه های فیلم کوتاه 

تهران دارند درباره آن فیلم می سازند، موضوع ال جی بی تی است و فیلم های 

به شدت قوی هم می سازند که محصول اشخاص یا برخی آموزشگاه هاست. 

یعنیبهصورتهدایتشدهاست؟

نمی دانم، ولی تعدادشـــان خیلی زیاد اســـت و اینها بیرون جایزه می گیرند. 

پارسال مجموعه ای 26، 27 قسمتی به صورت فیلم از فیلم هایی که از جشنواره 

جا مانده بودند، شـــامل فیلم هایی بود که سر پدیده یک کودک بودند؛ مثا 

کودک یا خودکشـــی می کرد یا کسی را می کشت یا یک بایی سر این کودک 

می آمد، بعد ما که بررسی کردیم، دیدیم در یک آموزشگاهی به بچه ها گفتند 

ایده اصلی فیلم پایان دوره شما باید طراحی یک اتفاق حول یک کودک باشد و 

همه آن فیلم ها خیلی یکدست شبیه هم بر سر بدبختی یک بچه بودند. تعمدا 

مثا نمی گویند باید بچه را بکشی، ولی فرآیند آموزش در آن آموزشگاه طوری 

طراحی شـــده که همه با یک ایده، یک مدل و یک شکل و بدفیلم می سازند. 

این را در کولونی ها می توان دید و موضوع ال جی بی تی یکی از آنهاســـت و 

شما یک دفعه می بینید در یک کولونی  از فیلم کوتاه سازها این موضوع پررنگ 

می شود و حالا هرکسی به نحو و  نوعی آن را بازنشر می کند. ممکن است یکی 

تلخ و بد و با نشـــانه گذاری و اینها به تصویر بکشـــد و کسی کمی ملوتر، ولی 

به هرحال ایده همان است. 

ایننوعفیلمهااحتمالاازابتداافقشانجشنوارههایخارجیاستو

توقعندارنددرداخلبهجاییبرسند.

موضوعات ممنوعه که به کنار، اصا موضوع شان فرق می کند، ولی اینجا مساله 

ما این است که گاهی اوقات بعضی فیلم ها برای اینکه فضای کلی جشنواره 

خیلی تلخ است، بیرون گذاشته می شوند، یعنی عدم تنوع موجب بسته شدن 

فضا می شود. سیاستگذار می بیند که هر فیلمی که دارد، تلخ است و بعضی 

فیلم هـــا را کنار می گذارد، درحالی که آن فیلم ها، فیلم بدی نبودند، بلکه آن 

فیلم ها در رنگین کمانی از آثار متهم به حذف شـــده اســـت، یعنی آن فیلم ها 

لزوما فیلم مساله داری نبوده اند. اگر ما فضای کلی مان متنوع باشد، ممکن 

است گشایش های این تیپی هم داشته باشیم، یعنی حالا من ببینم چهار فیلم 

کمدی، چهار فیلم دفاع مقدسی و دو فیلم مذهبی دارم. چرا نباید فیلم های 

امام حســـینی و امام رضایی داشته باشیم؟ ما پارسال در جشنواره فجر و فیلم 

کوتاه تهران یک فیلم امام رضایی داشـــتیم و فیلم های خوش ساختی بودند. 

چه کسی گفته با این موضوعات فیلم بسازیم، نمی شود؟ 

حتی این توجه به چنین فیلم های واقعی هم هست. در جشن آکادمی آقای 

حســـینی کـــه داوران آن آقای کیانوش عیاری و دیگـــران بودند، جایزه ویژه 

هیـــات داوران را به »ماجان« فردین انصاری دادند. جامعه کلی ســـینما هم 

تنوعی را که حتی بیان غیرمســـتقیم مذهبی هم داشته باشد، می پسندند و 

درباره آن گاردی ندارند. 

شما تا یک بار روی این صندلی ننشینید، متوجه این مساله نمی شوید. ممکن 

است از بیرون این طور به نظر برسد که دارد محدودیت اعمال می شود؛ حتی 

جامعه فیلم کوتاه که مشتری فیلم های خودشان هستند، می دانند که وقتی 

ما داریم از شـــبیه بودن فیلم ها صحبت می کنیم، داریم از یک مساله واقعی 

حرف می زنیم و تا همین امروز که ما این سیاســـت را اعان رســـمی کردیم و 

داریـــم انجامش می دهیم، تعداد زیادی بالغ بر 40، 50 فیلم فقط شـــورای 

مرکـــزی ما در تهران مصوب کرده که ما واقعا درباره آنها دافعه ای نداشـــتیم 

و شـــما هم مصاحبه ای علیه انجمن نمی بینید و بازخورد منفی ای نسبت به 

این اتفاق نداشتیم. 

ایناتفاقاگر۲۰ســـالپیشوقتیکـــهمابچهبودیم،افتادهبود،فضا

رازیرورومیکرد.شـــمامیگوییدقراراســـتپنجفیلمســـازازانجمن

بـــهفارابیبروندوفیلمبلندبســـازند،درحالیکهمـــادیدیمخیلیاز

استعدادهایدرخشانمحوشدندورفتند.الانیکچشماندازیداریم

وشـــمامیگوییدکهپلنرامشـــخصکردهایدوتنوعژانرایجادشدهو

افقآنهممعرفیبهفارابیاست.بنابرصحبتاولیهتاندربارهجوکه

دورهایکیارستمیسینماراتحتتاثیرقراردادودردورهایفرهادیو...

الانمیخواهمدرموردجوصحبتکنیدوفضاییکهپاتوقیمیشـــود

تاعدهایجمعشـــوندوافرادبرایشـــانقهرمانمیشوندویکسری

مجلههاییرامیخوانندوجلسههاییبراینقدوبررسیفیلمهادارندو

امثالاینها.دربارهآنجویصحبتکنیدکهکاراکترسینماییمیسازد

وحتیاگرفیلمبلندنسازد،بهنوعیهوادارفعالپیداخواهدکرد.

درست می گویید، عامل بسیار موثری است، ولی در بلندمدت می شود درباره 

آن صحبت کرد. من الان اصا هیچ ادعایی نسبت به تغییر جو ندارم، برای اینکه 

آنقدر جوگیر نیستم که فکر کنم در 6 ماه یا یک سال می شود جو را عوض کرد. 

به همین دلیل فکر می کنم این یک کار بسیار بلندمدت است. به طور کلی جو 

سینمای جوان الان تحت تاثیر چیزهای دیگری است؛ مثا فیلم تلخ ساختن در 

انجمن یک باور است و به نظر من گاهی نشان دادن بعضی تلخی ها خیلی راحت 

و خونسرد، یک باور است و تغییردادن آن زمان می برد و خیلی طول می کشد. 

مـــا فعا دو ابزار خـــود را فعال کرده ایم؛ یکی تولید و دیگری عرضه. در فضای 

آموزش ادعا نداریم که کار زیادی کردیم؛ البته از اساتیدمان خواسته ایم درباره 

فضای ژانر در کاس هایمان آموزش بدهند، اما من یاد گرفته ام که کاراکتر آن 

استاد، آموزش را تعیین می کند؛ درحقیقت در اردوهای ایده تا تولید و در این 

کارگاه های ما در یک هفته یک فیلم ســـاخته می شود، مثا در اردوی بوشهر 

ویژه اســـتان های جنوبی، مهدی جعفری یک فیلم می سازد و ارسان امیری 

یک فیلم و عادل تبریزی یک فیلم و در همدان ویژه استان های غربی ما شهرام 

مکری یک فیلم، داریوش غریب زاده یک فیلم و علی ماقلی پور یک فیلم. در 

این اردوها بچه ها یک فیلم می ســـازند و استادراهنما بالای سرشان است. ما 

در آن ژانر فیلم می ســـازیم، قبل این کار ورودی را براساس فیلمنامه انتخاب 

می کنیم، یعنی در یکی، دو روز اول فیلمنامه قطعی می شـــود، گرچه قبا در 

فضای مجازی با یکدیگر فیلمنامه را چکش می زنند. از روز سوم بچه ها به سراغ 

تولید می روند. فرآیند فیلم کوتاه سه یا چهار روز هم بیشتر نیست و ایده هایی 

هم انتخاب می شـــوند که براساس آن فرآیند تولید باشند. روز اختتامیه ما در 

همدان سه فیلم نمایش داده شد. ما نمی خواهیم بگوییم این فیلم ها، فیلم هایی 

هستند که برای جشنواره می فرستیم ولی می خواهیم بگوییم ما تکنولوژی فیلم 

کوتاه خوب ساختن را بلد هستیم. مساله این است که بچه ای که از دفتر مایر 

یا ایام یا سنندج می آید و زیرنظر یک استاد از ایده تا فیلمنامه یک فیلم بلند 

ژانر را تجربه می کند، دیگر کوله بارش خالی نیســـت و وقتی برمی گردد، فکر 

می کند باید یک فیلم ژانر بســـازد. ولی تاش داریم کاراکترها را هم بسازیم. 

در هفته فیلم و عکس یا پاتوق در گوش منتقدان می گوییم الان این هفته که 

مثـــا فیلم کمدی داریم، این آدم را بیشـــتر تحویل بگیرید تا بچه ها بروند دو 

فیلم دیگر او را هم ببینند. 

 

بهنشریههمفکرکردید؟

نـــه. اما کار تصویری داریم انجام می دهیم. یک برنامه تلویزیونی اســـت که 

می تواند معنای مجله تصویری داشته باشد و هم آموزش دارد و هم تجربه نگاری 

و هم باز توجه دادن به فیلم ژانر و فیلمســـاز ژانر را دارد که مخاطب عمومی تر 

و بیشـــتری هم دارد. فکر می کنم جـــای برنامه تلویزیونی خیلی خالی بوده، 

چون در دوره هایی که چنین چیزی وجود داشـــته است، همه با خاطره خوب 

از آن یاد می کنند. ما چون روی عرضه کار کردیم، یک معاونت به معاونت های 

انجمن اضافه شده به نام معاونت ارتباطات و بازرگانی که آقای میکائیل دیانی 

مسئول آن است و این در ساختار انجمن نبود و مسئولیت عرضه، روابط عمومی 

و ارتباطات بیرونی ما را برعهده دارد. حوزه عرضه الان در انجمن صاحب یک 

چارت است. ما همیشه فقط تولید می کردیم و برای عرضه به جز جشنواره ها 

تقریبا هیچ پلنی نداشـــتیم. الان ما به طور منظم بسته های فیلم و پاتوق ها را 

داریم. ماهانه یک بسته اکران اشتراکی داریم. 

دورههایپیشهنروتجربهراپخشمیکردند؟

قبا محدودیت برای اکران فیلم کوتاه در گروه هنروتجربه زیاد بود و ســـه ماه 

یک بار یک بســـته فیلم کوتاه اکران می شـــد. با رایزنی هایی که کردیم، اینها 

باید ماهانه، بســـته فیلم کوتاه داشته باشند یا مثا با نهادهای دیگر سینما 

مثل حوزه هنری رایزنی کردیم که آنها هم یک بسته فیلم کوتاه فعال کنند. 

این چیزی است که من ابتدای صحبتم عرض کردم، یعنی ما می خواهیم کاری 

کنیم که بدانند انجمن جای مهمی است و اینکه مدرک انجمن در شورای تایید 

صاحیت حرفه ای فیلم اولی فارابی هم پایه مدرک کارشناسی ارشد شده است به 

همین دلیل است. ما می خواهیم کارگردان بیرون بدهیم، نه هیات علمی. چرا 

در دوره های قبل مدرک انجمن نبوده است؟ انجمن خیلی کار کرده و بیشتر از 

دانشگاه ها آدم دست به آچار بیرون داده، چرا نباید مدرک بدهد، درحالی که 

امتیاز مدرک کارشناسی ارشد هنرهای نمایشی فان دانشگاه خوب، 20 یا30 

است. این یکی از پله هاست که می گوییم انجمن را در معادلات دخیل کنند. 

انجمن پایین ترین بودجه را در دوره های قبلی در میان موسســـات داشته اما 

خداراشـــکر در این دوره آقای خزایی چون خودشان هم انجمنی بوده  است، 

یک نگاه ویژه  به انجمن داشـــته و از لحاظ بودجه اتفاقات بهتری برای انجمن 

افتاده اســـت. 12 سال است تجهیزات انجمن دست نخورده و تکان نخورده، 

چون همه اینها مستعمل هستند. آقای وزیر باید یک بودجه ای را کنار بگذارد، 

حتی خارج از ســـازمان سینمایی و نه انجمن و این 58 دفتر انجمن را تجهیز 

کند. اینها اتفاقاتی است که سبب می شود انجمن وارد معادلات شود و انجمن 

در فیلم اولی ها باشد و مدرک و اعتبارش محل بحث باشد و در حوزه تجهیزات 

دفاتر ورود کنند. ما می توانیم با نماینده های مجلس جلسه بگذاریم که گاهی 

اخبار آن منتشر می شود. اینکه انجمن جایگاه واقعی خود را پیدا کند برای ما 

بســـیار مهم بوده است. هر دوره ای حتی در فستیوال های داخلی بگوییم که 

این مثا خروجی انجمن اســـت و بدانیم که انجمن جایی است که فیلمساز 

تحویل می دهد. اولین قدم این اســـت که انجمن را اینچنین بشناسیم و بعد 

باقی اتفاقات در همان برنامه پنج  ســـاله است که برایش برنامه ریزی می شود. 

بعضـــی  چیزها هم که از قبل بوده، روی کیفیت آن کار شـــده؛ مثا ما پاتوق 

داشـــته ایم اما خیلی از سال ها پاتوق های ما در سینما نبوده یا معدودی ایام 

در ســـینما بوده است. ما برایمان مهم است که پاتوق هایمان در سینما برگزار 

شود، چون عشق بچه ها این است که فیلم خودشان را روی پرده بزرگ ببینند. 

آوردن منتقدان مطرح و شناخته شـــده و بردن فیلم ها به ســـینما از این جهت 

است. بعضی وقت ها در شهرهای کوچک به شوخی می گویم من برنامه ای برای 

تحول انجمن ندارم، بلکه می خواهم آن را به ســـال 97، 98 بازگردانم، چون 

کرونا لطمه بسیار جدی ای به انجمن زد. شما فرض کنید 1996 اثر در فیلم 

کوتاه تهران ثبت نام می کنند و حدود 150 یا حتی کمتر 120، 130 فیلم آن 

وارد بخش های مسابقه داستانی ملی می شوند. تعدادی که بیرون می مانند، 

چقدر ســـرخورده می شوند. جشنواره های منطقه ای در خود انجمن به همین 

منظور پیش بینی شده بودند که اگر کسی فرضا در ایام فیلمی ساخت و فیلم 

بدی هم نبود اما نتوانست با معدل کل کشور رقابت کند، بتواند در جشنواره 

منطقه ای شـــامل 10 استان ظرفیت دیده شـــدن پیدا کند، ضمن اینکه در 

آنجا رقابت آســـان تر خواهد بود. جشنواره های منطقه ای الان سه سال است 

که به خاطر کرونا و مســـائل مالی و بودجه ای انجمن تعطیل هستند. امسال 

در نیمه دوم ســـال ما سه جشنواره منطقه ای مان را برگزار خواهیم کرد. خیلی 

چیزهایی که از قبل برای انجمن پیش بینی شده فکرهای درستی بوده که ما 

می خواهیم ادامه پیدا کند. حالا ممکن است زمانی ما به رویکردها نقد داشته 

باشیم اما گاهی هم مسائلی مانند کرونا سبب می شوند ما وقفه در انجام آنها 

داشته باشیم. به نظر ما هفته های فیلم و عکس و جشنواره ها اتفاقات مهمی 

بوده اند. ما تا امروز 56 هفته فیلم و عکس را برگزار کرده ایم و در این مدت دو 

دفتر ما تا الان برگزار نکرده و این یک رویداد رقابتی هم نیســـت، بلکه نمایش 

عکس و فیلم های دفترهای آن اســـتان است که بسیار هم استقبال می شود. 

در این حوزه ها به شدت کمبود داریم. ما می خواهیم برای فیلم کوتاه در کشور 

رویداد برگزار کنیم که بچه ها احســـاس کنند، فیلم کوتاه در کشور خودشان 

هم مهم اســـت و اگر این حس را به بچه هایمـــان ندهیم، نمی توانیم اصا با 

جشنواره های خارجی رقابت کنیم. 

بهعنـــوانجمعبندینهایی،خطاببهکســـانیکـــهمیخواهندوارد

ســـینمایبلندشوندوحالاقراراســـتازپلفیلمکوتاهردبشوندچه

پیشـــنهادیداریدکهبهجایرفتنبهنهادهایآموزشیدیگربهسراغ

انجمنسینمایجوانانبروند؟

اگر بچه ها می خواهند وارد فضای آموزشـــی انجمن بشـــوند، بدانند یکی از 

ویژگی های انجمن امن بودن آن اســـت، یعنی خیلی امن تر از آموزشگاه های 

خصوصی اســـت. دوم اینکه قیمت های ما ارزان تر است. همین آموزش ها را 

بیـــرون از اینجا با قیمت های گـــزاف درس می دهند. عماد خدابخش که در 

انجمن تدریس می کند، می گوید من اتفاقا چون دستمزدش پایین تر است، 

می آیم و می گوید من زمانی خودم اینجا بودم و عده ای به من آموزش دادند. 

اینکه ما دولتی هســـتیم و ارزان تر، نباید گول زنک باشـــد که موسسات دیگر 

آموزش های بهتری دارند. از بیرون هم ممکن است مسائلی درباره ممیزی های 

ما گفته شـــود که خواهشا به هیاهوها توجه نکنند. مثال ساده اش این است 

که شما ببینید در جشنواره هایی غیر از فیلم کوتاه تهران مانند ایسفا، نهال، 

ســـایه و جشنی که شهاب حسینی برگزار می کند، سهم جشنواره فیلم کوتاه 

تهران کجاست. ببینید چند تا از اول و دوم و سوم های آنها مربوط به انجمن 

است. اگر دیدیم حضور انجمن معنادار است، پس به حرف های بیرونی توجه 

نکنیم. ما اینجا برایمان نفس فیلمسازی مهم است و البته اصول مان برایمان 

مهم تر است و اگر جایی در تقاطع با اصول اصلی اعتقادی ما و نه سلیقه ای مان 

قرار گیرد، اصول اولویت دارند. 

کســـی که می آید اینجا آموزش می بیند، وقتی به ته دوره آموزشی می رسد، با 

یک تیم فیلمســـاز همراه می شـــود. در آن دوره ممکن است یکی از بچه های 

تدوین را به خوبی یاد گرفته باشـــد و یکی عاقه اش به فیلمبرداری باشـــد و 

دیگری بخواهد صدابردار بشود و یکی هم کارگردان. درحالی که این ظرفیت 

در هیچ کدام از موسسات بیرونی نیست و انجمن فرصت تیم شدن و ارزان شدن 

فیلم ها را به افراد می دهد. 

ایـــن هم نکته مهمی اســـت که ما فیلم هایمان خیلـــی از ارزان تر از همه جا 

درمی آید. دلیلش هم این است که خیلی وقت ها بچه ها از هم پول نمی گیرند، 

بلکه از یکدیگر سرویس می گیرند. یکی می گوید تو در فیلم من آمدی، من هم 

در فیلم تو می آیم. اینکه انجمن ســـینمای جوان آپشنی برای بچه مسلمان ها 

یا جبهه فرهنگی انقاب بشود هم اتفاق مهمی است. 

امادرجشـــنوارهفیلمعمارفضاییبهصورتموازیباانجمنسینمای

جوانشـــکلگرفتهبود.آنجافرصتبرایبچهمسلمانهابود.ازسال

88بـــهبعد،یکتصمیمجمعیدردلجریانانقلابی،گرفتهشـــدکه

فضاییایزولهبرایکادرسازیفیلمسازانجواندرجشنوارهفیلمعمار

طراحیشود.بهنظرمیرسدتصمیمگرفتیدبرایکادرسازیوآموزش

فیلمسازانیمتعهد،نهازیکفضایایزولهبلکهازدلسینمایجوانو

بانگاهیعامتر،ورودکنید؛تصمیمیکهبیشاز1۰سالطولکشید.

ما در انجمن ســـینمای جوان یک مســـاله ای که داریم، واقعا به دنبال این 

هستیم که اعتماد ایجاد کنیم تا طیف های مختلف به ما مراجعه کنند. ما اصا 

دوست نداریم محل مراجعه طیف های به خصوصی باشیم و این برای آن است 

که در فضای واقعی رشد اتفاق بیفتد و به این هم اعتقاد داریم. نمی خواهیم 

بچه ها را ایزوله کنیم تا از سمت دیگری بروند. ضمن اینکه این اصا ربطی به 

جشـــنواره عمار ندارد، یک سری انحرافات در جبهه فرهنگی انقاب به دلایل 

مسائل اقتصادی و اینها اتفاق افتاده است و من از لب خط می آیم، من آنتن 

بـــودم، هیچ کـــس نباید اندازه ما تولید می کرد، یعنی هر شـــب من باید یک 

خروجی می دادم. آنجا من متوجه شـــدم ما طیف وســـیعی از بچه ها را داریم 

که استعدادشان از چیزی که می سازند بالاتر است، چون او ارتزاقش از حوزه 

فیلمسازی اســـت و برخاف بعضی از طیف های دیگر عائله مند است و بچه 

دارد و قائل به ســـاختن تیزر تبلیغاتی هم نیست. بچه های انجمن شغلی که 

برایشان درآمد داشته باشد، ساختن تیزر برای تبلیغات تلویزیون و اینهاست. 

این فرد به ساختن تیزر فرهنگی می آورد و تیزر فرهنگی ساختن خیلی وقت ها 

برای این اســـت که مجموعه های ما بگردند و مجموعه ما حقوق داشته باشد 

و بگـــردد. تیزرها به مجموعه های مـــا خوب پول می دهند و ما هم تیزر خوب 

برایشان می سازیم و بعد انجمن با پول این سه دقیقه تیزر، یک فیلم کوتاه خوب 

می سازد. انجمن خیلی دوست دارد این خلأ را پر کند. شما این طرف طیفی 

را دارید که استعدادشـــان دارد پای تیزر هدر می رود، چون از فان مجموعه 

ســـفارش می گیرد و می سازد، اما در تیزرساختن از حدی نمی تواند بیشتر و 

بالاتر برود، چون باید در یک کپسول و در سه دقیقه یک چیزی را به مخاطب 

گسترده منتقل کنید. در جبهه فرهنگی انقاب مساله ای که داریم این است 

که به محصول طمع می شود. عمده کسانی که اینجا صحبت از استعدادیابی 

می کنند، دروغ می گویند و به محصول طمع دارند، یعنی می آیند می گویند 

چیزی بساز که 20 بار از تلویزیون پخش شود. مجموعه های ما یک چیزی از تو 

فیلمساز می خواهند که 20 بار از تلویزیون پخش شود. من در انجمن وظیفه 

خودم می دانم که برای آن آدم فیلم بسازم. منظورم این نیست که هر چیزی که 

او گفت، بحثی با او ندارم، منظورم این است که به آن فرد بگویم می خواهم تو 

فیلمی بسازی که بعد آن سینمایی ات را بسازی و بفهمم چه فضایی است که 

اگر تو به آن فضا بروی، آماده ســـاختن فیلم سینمایی می شوی. بیا پله پله با 

هم طراحی کنیم تا بعد بتوانی فیلم بهتری بسازی. من نمی خواهم محصول 

تو را دســـتم بگیرم بدهم 200 شـــبکه پخشش کنند. از آن اول قصد این بود 

که این ســـفارش ها از نهادها گرفته شود که مساله معیشت  بگذرد که کنارش 

فیلم خودمان را بســـازیم اما الان عما اینها ساخته می شود و فیلم خودشان 

را نمی سازند. الان مسیر ساختن فیلم کوتاه برای بچه ها واقعا سخت است و 

این طور نیست که نهادها خیلی حمایت کنند. برای تیزر ساختن می آیند مثا 

می گویند بیا برای اربعین یک چیزی بساز و نمی گذارند وقت آن فرد آزاد شود و 

بتواند فیلمش را بسازد. مثا در تلویزیون ما نمی  توانیم برویم تهیه کننده جوان 

بیاوریم، چون امروز تلویزیون وقتی که تو سریال می سازی، لااقل پنج میلیارد 

از تو عقب می افتد. کدام جوان حزب اللهی اســـت که پنج میلیارد پول داشته 

باشد؟ بنابراین نمی تواند خودش را برساند، درنتیجه با تهیه کننده های قدیمی 

باید کار کرد که خودشان را بسته اند. وقتی با او کار می کنید، چالش تان این 

است که حالا می خواهید یک بچه مسلمان بااستعدادی را وارد سریال سازی 

کنید و بعد اینها می خواهند با یکدیگر 6 ماه تا یک سال با هم کار کنند. اگر 

اینها دل شان با هم نباشد، پروسه از هم می پاشد. وقتی می خواهی یک نفر 

را به یک تهیه کننده وصل کنی، تهیه کننده دلش نیســـت که این کار را بکند 

و می  پرســـد این مگر چه ساخته اســـت؟ می آوری برایش نمایش می دهی، 

می بیند که همه اش تیزر است و وقتی به فیلم سینمایی اش می رسد می بیند 

که رزومه  درســـتی ندارد و تازه دارد تجربه می کند. من مساله ام این است که 

این بچه ها را به پروســـه فیلم کوتاه سازی وارد کنیم و اولا اینها مراجع انجمن 

شوند. اینها سرمایه نظام هستند. ما فکر می کنیم دست روشنفکرهاست، ولی 

این امکانی است که خود نظام فراهم کرده، معنی ندارد منی که به نظام این  

همـــه اعتقاد دارم، انجمن را تحریم کنم و نیایم. البته الان خداراشـــکر وضع 

بهتر شده و عمده این بچه ها برای ورود می آیند و می روند، ولی مساله اصلی 

این است که بتوانیم با اینها فیلم کوتاه بسازیم و با اینها تیزر نسازیم. اگر این 

اتفاق بیفتد از نظر ما این هم خودش از گشایش های سینمای انقاب است. 

جشـــنوارههایآنطرفهمکهمیگوییدبچههـــاراکانالیزهمیکنند،

معادلشهمینکارهایسفارشیتلویزیوناست.

الان سیاه شده و من باید وقت بگذارم و بگویم که برای سینما وقت بگذارید، 

نـــه تلویزیون. من از تلویزیون آمـــده ام و آن را چیز بدی نمی دانم، ولی امروز 

در انجمن که نشســـته ایم هدف گذاری ما برای سینماســـت. باید به برخی 

بگویم فان ایده که آورده اید به درد تلویزیون می خورد، بیایید برای ســـینما 

فیلم بســـازید، مگر اینکه خود فرد بخواهد به تلویزیون برود که در این صورت 

مشـــکلی نیست، اما من دیگر نسبت به آن فرد مسئولیتی ندارم. امروز اینجا 

نشسته ام و برای سینمای ایران کادرسازی می کنم. 


